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P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XLV/2018 

z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  26 września 2018 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 
         

           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 14 radnych. Nieobecna była radna Urszula 

Kruszyna. 

Ponadto udział w Sesji RG wzięli: 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Eugeniusz Krzyżanowski – Radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego 

5. Jerzy Jażdżewski – Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych w Zwierzynie 

6. Anna Łapińska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Górkach Noteckich. 

 

Porządek obrad XLV Sesji Rady Gminy Zwierzyn 

 

1) Otwarcie XLIV zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

2)  Przedstawienie porządku obrad. 

3) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4)  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych                 

    w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

5) Informacja dyrektorów szkół o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2017/2018 z uwzględnieniem wyników egzaminu gimnazjalnego. 

6)  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 

trybu ich pobierania, 

b) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok, 

c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2018-2030. 

7) Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski                        

    i zapytania radnych. 

8) Interpelacje, wnioski, zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski                           

    i zapytania sołtysów. 

9) Wolne wnioski i informacje. 

10) Zamknięcie XLV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

1. Otwarcie XLV zwyczajnej sesji i stwierdzenie guorum. 

 

             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
06 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych na sali obrad obecnych 

jest 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 

zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  
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Następnie przewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości przybyłych na sesję. 

         

2. Przedstawienie porządku obrad 

 

           Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn przedstawił porządek 

obrad XLV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. Następnie zapytał, czy jest wniosek ze 

strony radnych odnośnie zmiany porządku obrad. Nikt z radnych nie zgłosił zmian do 

porządku obrad. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

              Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że radni otrzymali 

informacje pisemną obejmującą działalność wójta w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie 

w załączeniu do protokołu) i otworzył dyskusję. 

 

Włodzimierz Nobis prosił o wyjaśnienie odnośnie sprzedaży sali wiejskiej w Górecku. 

 

Tomasz Marć wójt gminy udzielając odpowiedzi poinformował, że chodzi tu o byłą salę 

wiejską, która podlegała wyłącznie zgruzowaniu. Ale, żeby to zrobić należałoby mieć na to 

dokumentację i zapłacić za nadzór osobie nadzorującej rozbiórkę obiektu. Dlatego lepiej 

opłacało się ją sprzedać, tak naprawdę, to została sprzedana tylko działka, na której stała sala. 

 

Mirosław Gniewczyński zamknął dyskusję i punkt 3. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji.               
 

            Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji 

(informacja w załączeniu do protokołu). 

Następnie otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął 

dyskusję i punkt 4. 

 

5. Informacja dyrektorów szkół o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2017/2018 z uwzględnieniem wyników egzaminu gimnazjalnego. 

 

         Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG Zwierzyn poinformował, że wiele na 

omawiany temat było zawarte w sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy. 

 

Anna Łapińska dyrektor Szkoły Podstawowej w Górkach Noteckich zabierając głos 

stwierdziła, że w jednym roku wyniki egzaminu są słabsze, w innym lepsze. W tym roku w 

Szkole Podstawowej w Górkach Noteckich uczniowie uzyskali słabsze wyniki. Po krótce 

dyrektor szkoły zapoznała z wynikami, porównując je do ubiegłego roku. Dodała, że szkoła 

objęta jest programem naprawczym. 

 

Jerzy Jażdżewski dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych w Zwierzynie poinformował, że 

wyniki egzaminu w tym roku kształtowały się na poziomie staniny ok.5. Uzyskali drugi 

wynik w powiecie. 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn otworzył dyskusję. Nikt nie 

zabrał głosu, wobec czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał informacje dyrektorów 

szkół  pod głosowanie. Informacje zostały przyjęte jednogłośnie, za ich przyjęciem głosowało 

14 radnych. 

 

Mirosław Gniewczyński zamknął i punkt 5. 

 

  

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, 

jak również trybu ich pobierania, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że na poprzedniej sesji była 

podejmowana identyczna uchwała, do której wkradł się błąd. W tabeli nie było ciągłości 

opłat, wiersz kończył się na 0,50 zł, a następny rozpoczynał się od 0,01 i to zostało 

poprawione. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały zmieniający  uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze  z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania pod głosowanie. Udział w głosowaniu 

wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLV/243/2018 

(uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

b) zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok 

 

Ligia Kowalczyk- Piątek skarbnik gminy poinformowała o zmianach wprowadzonych do 

uchwały budżetowej na 2018 rok. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2018 rok (opinia nr 236/2018 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały budżetowej na 

2018 rok pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych, projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XLV/244/2018 (uchwała w załączeniu do protokołu). 
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c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2018-2030 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała, że projekt uchwały jest 

konsekwencją zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2018-2030 (opinia nr 237/2018 w załączeniu 

do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2018-2030  pod głosowanie. Udział w głosowaniu 

wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XLV/245/2018 

(uchwała w załączeniu do protokołu). 

             

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 6. 

 

7. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania radnych. 

 

Jarosław Skiba zadał pytanie, dlaczego do tej pory nie zostały wymalowane pasy przy 

budynku „B” ZPO w Zwierzynie, sprawa zgłaszana na sierpniowej sesji. 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że obowiązują ich pewne przepisy, które mówią o 

odległościach, jakie należy zachować. Takie pasy powinny znaleźć się w pobliżu 

skrzyżowania z drogą wojewódzką. Tak więc wymalowanie pasów zgodnie z przepisami, z 

góry jest wiadome, że nie  będą respektowane. 

Pozostałe wnioski radny Jarosław Skiba zgłosił wyłącznie na piśmie (w załączeniu do 

protokołu). 

 

Justyna Pawlak-Gudynowska wnioskowała o wymianę barierki na mostku w Błotnie na 

drodze powiatowej, która została uszkodzona podczas kolizji drogowej i zagraża 

bezpieczeństwu, zadając jednocześnie pytanie do obecnego na sesji radnego Powiatu 

Strzelecko-Drezdeneckiego, czy będzie to naprawione. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego poinformował, że 

trwa procedura ubezpieczeniowa, a wniosek przekaże dalej. 

 

Kolejny wniosek radna Justyna Pawlak-Gudynowska zgłosiła wyłącznie na piśmie (w 

załączeniu do protokołu). 

 

Radni Robert Wcisło i Włodzimierz Nobis swoje  wnioski i zapytania zgłosili wyłącznie na 

piśmie (wnioski w załączeniu do protokołu). 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 7. 

 

8. Interpelacje, wnioski, zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania sołtysów. 

 

Elżbieta Saliwon sołtys sołectwa Sarbiewo wnioskowała: 

 w imieniu mieszkańców o zmontowanie do zimy barierek przy drodze koło jeziora w 

Sarbiewie, gdyż jest to niebezpieczne miejsce. Zostały wycięte drzewa, droga jest 

położona na wysokiej skarpie, 

 wycięcie drzew po obu stronach przy drodze powiatowej w Sarbiewie od jeziora w dół 

w stronę przejazdu kolejowego, 

 wycięcie lipy przy drodze powiatowej (koło placu zabaw), która rośnie przy drodze i 

gdy mieszkańcy wjeżdżają z drogi gminnej, to drzewo częściowo zasłania drogę, z 

powodu braku pobocza nie ma nawet gdzie zjechać pojazdem. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8. 

 

9. Wolne wnioski i informacje. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn odczytała 

sprawozdanie z przeprowadzonej w dniu 10 września 2018r. kontroli w Urzędzie Gminy 

Zwierzyn  w zakresie analizy poniesionych kosztów na budowę budynku OSP w Zwierzynie 

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński otworzył dyskusję. 

 

Anna Ryś-Konieczna zapytała, czy otrzymali od PSP obiecane 50.000 zł. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała, że OSP Zwierzyn jest 

stowarzyszeniem i jeżeli otrzymali te pieniądze, to mają ujęte w swojej księgowości. 

 

Anna Ryś-Konieczna zapytała, czy jest wystawiona faktura na zakup materiałów na taką 

kwotę. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek odpowiedziała, że środki te nie mają odzwierciedlenia w budżecie, 

gdyż Gmina nie jest stroną w dotacji. 

 

Jarosław Skiba stwierdził, że koszty budowy, to kwota 1.319.644 zł, z budżetu wydano 

1.081.644 zł. Z otrzymanych wcześniej informacji wynikało, że mieliśmy otrzymać 50% 

dofinansowania, a tu tego nie ma. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że na budowę nie został zaciągnięty kredyt, tylko 

udzielono nam pożyczki, a to znaczy, że pożyczka jest umarzana.  Będziemy występować z 

wnioskiem o umorzenie udzielonej pożyczki, i on wierzy, że będzie to zrealizowane, to może 

być nie tylko 50%, ale i 80% umorzenia. 
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Stefania Sierocińska zadała twierdzące pytanie, że na dzień dzisiejszy jeszcze tego nie ma. 

 

Tomasz Marć wójt odpowiedział, że jeszcze nie ma. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania  

z przeprowadzonej kontroli przez członków komisji rewizyjnej. Za jego przyjęciem 

głosowało 12 radnych, wstrzymało się od głosu 2 radnych (Jarosław Skiba i Grzegorz 

Kuchciński). 

 

Dorota Kruszyna stwierdziła, że teren Gminy Zwierzyn obsługuje nowy dzielnicowy, 

sugerując, żeby zaprosić go na sesję. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że dobiega końca kadencja 

obecnej Rady, która trwa do 16 listopada 2018r. W związku z tym jest propozycja, żeby 

odbyły się jeszcze dwie sesje, jedna robocza, druga uroczysta. Zaproponował sesję na 29 

października 2018r. godz. 11
00

 i sesję uroczystą na dzień 9 listopada 2018r. Radni przychylili 

się do propozycji.  

Następnie przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn zamknął punkt 9. 

 

10. Zamknięcie XLV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 12
10  

zamknął obrady XLV zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Zwierzyn.  

 

 

 

        Protokółowała:                                                         P r z e w o d n i c z y ł:       

 Inspektor ds. obsługi RG                                  Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

 
   Marzena Kaczmarek                                                   Mirosław Gniewczyński 
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